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Zapisnik 
102. sjednica Izvršnog odbora podružnice Hrvatskih autocesta 

Nezavisnog cestarskog sindikata 
 
 
Izvršni odbor sazvan je redovito, nazočna su 57 od ukupno 60? povjerenika.  
 
I. Markovina, T. Petrović, D. Šantak, I. Jadrijević, I.T. Gotovac, M. Barbir, D. Koren, N. 
Rakić, K. Knežević, G. Jovančević, Z. Bobanović, R. Kurteš, M. Mataija, B. Katalinić, J. 
Jurašin, M. Šalina, D. Margeta, J. Bićanić, I. Antunović, I. Šokčević, I. Karalić, I. Bogeljić, I. 
Valerijev, S. Kovačić, S. Gredelj, K. Radić, M. Vrljić, D. Vukoje, N. Đordić, S. Hrvoj,  Z. 
Ćavar, R. Ramić, J. Hovorka, I. Horvat, D. Ožanić, R. Silić, M. Grčić, Ž. Gržetić, D. 
Franković, V. Gazivoda, D. Daskal, M. Kulović, Z. Vodopić, N. Pendo, D. Puž Novoselec, D. 
Šakić, Z. Hovorka, T. Matković, G. Pintek, G. Kolar, I. Muminović , M. Andrašek, M. 
Borovčak, I. Škaro, N. Hižman, G. Kokanović, D. Kilih. 
 
 
Dnevni red:  

1. Financijsko izvješće i izvješće o radu 
2. Izbor predsjedništva 
3. Razno 

 
Sjednicu je sazvao predsjednik podružnice Anđelko Kasunić. Predloženi dnevni red usvojen 
je jednoglasno, sjednica počinje s radom u 11 sati.  
 
M. Stanić - Ja bih se samo kratko osvrnuo na aktualne priče o vinjetama. Novi ministar je 
najavio kako sa stručnim službama ispituje mogućnost uvođenja vinjeta ukoliko bi to dovelo 
do povećanja prihoda od cestarina. Moja procjena je da od toga neće biti ništa i to iz više 
razloga. Prvo što je to nepravedan sustav naplate jer će svi plaćati jednaku godišnju vinjetu, 
bez obzira koliko kilometara prešli. Čak se i Europska unija protivi takvom sustavu naplate 
cestarine, na to su nekoliko puta upozoravali i Sloveniju. Vinjete smatram i povratkom u 
kameno doba, dok je ENC uređaj daleko savršeniji. A glavni argument protiv vinjeta je taj što 
gotovo sigurno neće povećati prihode od cestarine,  a i otvaranje novih ulaza na autocestu isto 
košta. Činjenica je i kako nijedna mediteranska zemlja nema vinjete, a što je velik problem i 
na što ne možemo pristati, smanjuje se broj radnika.  
  
1. Financijsko izvješće  
 
A. Kasunić - Nadzorni odbor usvojio je financijsko izvješće za 2015. godinu. Ukupna 
članarina uplaćena u 2015. godini je 982.000,00 kuna. Mi smo s našeg podračuna posudili 
100.000,00 kuna glavnom računu da bi mogli isplaćivati pozajmice svim ostalim ljudima. 



Posuđeno je i 250.000,00 kuna projektu "SPEAK UP" koji se sada provodi, od toga je već 
vraćeno 100 tisuća kuna, a ovih 150 tisuća kuna bit će vraćeno kroz desetak dana. Kada 
gledate povrat pozajmica, ukupan iznos je 6.632.000,00 kuna, dok je prihod od naknade za 
pozajmice, onih 2% čistog prihoda, je 132.656,00 kuna, međutim od ovih treba otpisati nekih 
22.000,00 kuna za ljude koji su dobili otkaz ili umrli. Prihod od apartmana je 37.000,00 kuna. 
Znači, ukupni prihodi su 9.578.943,00 kn. Što se tiče rashoda, izdane pozajmice u 2015. 
godini iznose 6.615.000,00 kuna. Ukupno za solidarne pomoći je dano 286.000,00 kuna, od 
rođenja djeteta, bolovanja, smrti člana uže obitelji, smrti člana sindikata. 375.000,00 kuna 
smo u plusu, ukupna razlika prihoda i rashoda. Razmišljanje je bilo da za svaku isplatu iznad 
5.000,00 kuna naknada bude veća od ta 2%, recimo 4%, znači da podignemo limit za 
izdavanje pozajmica.    
 
I. Bogeljić - Nije stvar u tome da ti pomažeš, pomažeš ljudima kojima treba, ali ima onih koji 
jedva čekaju da jednu isplate pa odmah dižu drugu.  
 
I. Antunović - Nismo mi u minusu, ako smo u minusu treba podići.  
 
I. Markovina - Ako se točno izračunalo da smo mi u manjku i da gubimo, onda da, ali ako 
smo u plusu, ne znam zašto bi dizali naknadu. 
 
A. Kasunić - Radi se o tome da mi nismo u minusu, ali uvijek gledamo 5-6 koraka unaprijed. 
Za kasu ćemo ići u podizanje naknade jer ona ima rizike. A treba napraviti i reviziju članstva 
jer oni koji nisu članovi sindikata ne mogu biti članovi Kase. 
 
1. Izvješće o radu 
 
1.a) Izmjena kolektivnog ugovora 
 
A. Kasunić - Prvo ću prikazati kratku kronologiju događaja: 5. siječnja je poslan zahtjev za 
pregovore s prijedlogom izmjena, 18. siječnja sam ja službeno odgovorio, 28. siječnja Uprava 
za datum ponovno predlaže za datum 1. veljače, a 3. veljače ja predlažem 10. veljače, a to je 
28. dan, a u roku 30 dana moramo pregovarati o izmjenama kolektivnog ugovora. Imaju 3 
prijedloga: prvi je smanjenje osnovice s 3.086,89 kuna za 0,5%, smanjenje uplate u 3. 
mirovinski stup sa 300 na 150 kuna i smanjenje uskrsnice (zamrzavanje 500 kuna u gotovini, 
dok bi dar u naravi od 400 kuna bio isplaćen). Drugi prijedlog je smanjenje postojeće 
osnovice plaće za 1% i smanjenje dodataka (božićnica s 1.000 na 500 kuna; regres s 1.000 na 
500kuna; ukidanje uskrsnice od 500 kuna). Treći prijedlog Uprave je smanjenje postojeće 
osnovice za 2%, tj. 3% s tim da bi dnevnice i terenski dodatak ostali 170 kuna. Mi smo dali 44 
milijuna kuna natrag, HAC  i ARZ su osnovani s ukupno 97 milijuna, znači u tri godine samo 
gotovo pola osnivačkog uloga vratili natrag. Vi u održavanju znate koji su problemi s 
mehanizacijom, naplata nema apsolutno ništa, nabava je stala. novih strojeva u tri godine nije 
kupljeno, osim ralica i posipača ove godine. Moj prijedlog za pregovarački tim bit će da 
idemo tražiti povećanje plaće na način da vrate sva sredstva iz HAC-a i ARZ-a.  
 
D. Šantak - Samo nastavak za jug, Prgomet - Ploče, malo je ljudi, ljudi su oštećeni, ne 
pokrivaju se putni troškovi, nikakvih rješenja nema. O takvim bi stvarima voditi računa kod 
budućih kolektivnih pregovora.  
 
A. Kasunić - Ono što se dogodilo na jugu je to da su otvorene dvije naplatne postaje dalje 
nego što su ljudi kod restukturiranja potpisali ugovorom - Čarapine i Karamatići. Dogovorena 



je odluka o plaćanju punih putnih troškova koja je istekla 15.06., u 7. mjesecu su ponovno 
počeli dogovori o plaćanju punih putnih troškova, no tadašnja uprava odlazi, nova dolazi i 
ukida tu odluku. Uprava to opravdava time da to nije pokriveno kolektivnim ugovorom, da su 
radnici potpisali ugovor o radu sukladno kojemu se isplaćuju putni troškovi, bez obzira što 
tada nisu postojale postaje Čarapine i Karamatići. 
 
J. Jurašin  - Ukupno za isplatu na razini 2015. godine to iznosi 140.829,00 kuna, znači taj 
ostvareni putni putni trošak koji bi trebalo platiti iznad zadanih 1.350 kuna, nije to neki veliki 
novac da se to ne napravi.   
 
1.b) Pravilnik o radu naplate cestarine 
 
A. Kasunić - Pravilnik je napravljen u 5 dana, međutim niti HAC niti ARZ ga nisu prihvatili, 
on nije u primjeni. Pravilnik ide u izmjene, donijet će se novi tako da se neće po njemu raditi, 
nego će se i dalje raditi po starijim pravilnicima po pravcima. 
 
Željko Gržetić - Osim što korisnicima nije jasno zašto ne mogu dobiti eure natrag, kod nas ih 
dodatno zbunjuje to što na displeju vani piše cijena 4,60 eura bez skupine vozila i bez obzira 
ima li koga u traci, a još i ne piše naplata cestarine. Onda dođe stranac s kombijem i gleda tu 
cijenu i pripremi 4,60 eura, a ne 5,50 eura kolika je cijena.  
 
A. Kasunić - Što se tiče vinjeta, naš stav je da ostane što više ljudi, ali prvo treba pričekati i 
sjesti s ministrom pa dogovoriti u kojem bi to smjeru išlo. 
 
 
2. Izbor predsjedništva 
 
A. Kasunić- Radno predsjedništvo bio bi ekvivalent Izvršnom odboru zaduženo za brzo 
donošenje odluka i raspravu svaka dva mjeseca, a Izvršni odbor sazvat ćemo svaki put kada 
bude bio neki problem koji trebamo raspraviti šire (bilo kakva promjena pravilnika, ugovora, 
statusne promjene tvrtke), s tim da ćemo Izvršni odbor redovno imati svaki drugi mjesec, a 
predsjedništvo ćemo koristiti i nekoliko puta u mjesecu ako bude trebalo.  
 
  
Odluka 
 
Radno predsjedništvo imat će ukupno 16 predstavnika: 
- Goran Jovančević (održavanje A1) 
- Miroslav Vrljić (održavanje A3) 
- Dario Franković, Stjepan Kovačić (održavanje Lučko-Ivanja Reka-Varaždin) 
- Dorijan Ožanić (održavanje A6) 
- Ivan Markovina (Vatrogasna postrojba) 
- Miljenko Šalina, Diana Šantak (naplata A1) 
- Stjepan Hrvoj, Ivana Bogeljić, Ivica Antunović (naplata A3) 
- Ibrahim Muminović (naplata A4) 
- Mladen Grčić (naplata A6) 
- Ivan Škaro (upravna zgrada) 
- Davorka P. Novoselec, Tatjana Matković (HAC, ARZ) 
 
 



3. Razno 
 
I. Škaro - Sutra je prvi Odbor za zaštitu na radu nakon usvajanja Procjene rizika radnih mjesta 
koja donosi značajne troškove za poslodavca tako da će vjerojatno biti pritisaka direktora 
sektora održavanja  i uprave da idemo na smanjenje troškova. Mi nećemo odustati, ono što je 
usvojeno može biti samo minimum. Jedna od tema bit će i pitka voda, a sada ćemo ići i na one 
poslove koji se manje rade (jednom mjesečno, jednom u 3 mjeseca) pa ako imate bilo kakve 
prijedloge, mi ćemo to ubaciti.  
 
Odluka 
 
Solidarna pomoć: Milan Šporčić - 2.500,00 kn; Ivica Rogošić - 2.500,00 kn; Smiljana 
Plakalović - 2.500,00 kn; Marijana Barić - 2.500,00 kn; Ivica Škegro - 2.500,00 kn; Dušan 
Miletić - 2.500,00 kn; Davor Dukić - 2.500,00 kn; Željko Mokri - 2.500,00 kn; TJO 
Zagvozd - 1.000,00 kn; TJO Bosiljevo - 1.000,00 kn; Vatrogasna postrojba Plasina - 
1.000,00 kn. 
 
Odluka je prihvaćena s 2 glasa protiv.  
 
Sastanak je završio u 14.15 sati. 
 
 
 
        
 
   
 
 
 
       Predsjednik podružnice 
       Anđelko Kasunić 
 


